

## 文藻外語大學新增課程申請表－專業課程

Wenzao Ursuline University of Languages New Course Application Form - Specialized Course

中文課程名稱 Chinese Name of Course	東南亞政府發展與變遷	模組名稱 Module Name	東南亞政府與社會模組
英文課程名稱 English Name of Course	GOVERNMENT DEVELOPMENT AND CHANGE IN SOUTHEAST ASIA		
學制 School System	<b>【Day School】</b> <input type="checkbox"/> 日二技 2-Year College <input type="checkbox"/> 日四技 4-Year College <input type="checkbox"/> 日五專 5-Year Junior College <input checked="" type="checkbox"/> 研究所 Graduate Institute	<b>【Division of Continuing Ed.】</b> <input type="checkbox"/> 進二技 2-Year College <input type="checkbox"/> 進四技 4-Year College	年級 Year  1
必修/選修 Required or Elective Course	<input type="checkbox"/> 必修 Required course <input checked="" type="checkbox"/> 選修 Elective course	學分/時數 Credits/Hours	3 學分(每學期)/ Credits per semester/ 3 小時(每週) Hours per week
學期/學年 Course Type	<input type="checkbox"/> 學年 Year-long course <input checked="" type="checkbox"/> 學期 semester course	開課單位 Dept. of Offering Courses	東南亞碩士學位學程

課程概要 Course Content	<p>本課程的主要宗旨是介紹東南亞政府與政治相關研究。課程的主題是在全球化時代的東南亞各國的國家建設和政治變革。它將討論歐洲殖民主義對該地區的影響以及第二次世界大戰後的民族主義的興起。它還將處理冷戰時期的複雜國際環境及其後果。個別東南亞國家的政府制度和主要政治問題（如經濟發展、憲法改革、公民社會等）將得到更詳細的闡述。</p> <p>This course is an introduction to the study of Government and Politics in Southeast Asia. The overarching themes of the course are nation-building and political change in an era of globalization. It will discuss the impact of European colonialism on the region, and the emergence of nationalism after the Second World War. It will also deal with the complex international environment during the Cold War, and its aftermath. The governmental systems and major political issues (such as economic development, constitutional reform, and civil society) of individual Southeast Asian countries will be examined in greater details.</p>
課程目標 Course Objectives	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. 瞭解東南亞各國過去的殖民制度。</li> <li>2. 瞭解東南亞民族主義的興起。</li> <li>3. 瞭解東南亞各國在冷戰時期的外交應對。</li> <li>4. 瞭解東南亞各國在建國時期的政治變遷。</li> <li>5. 瞭解東南亞各國在政治變革中的重大議題，如經濟發展、憲法改革、公民社會等。</li> </ol>

	<p>1. To understand the impact of European colonialism in Southeast Asia</p> <p>2. To understand the rise of nationalism in Southeast Asia.</p> <p>3. To understand the response of Southeast Asian countries during the Cold War period.</p> <p>4. To understand the political change in contemporary Southeast Asia.</p> <p>5. To understand the major issues, such as economic development, constitutional reform, and civil society, in Southeast Asia countries during a period of change.</p>
<p>配對之能力指標 Corresponding Skill Indicator / Standard</p>	<p>2-1-1 具備對東南亞政治學的基本知識</p> <p>2-1-2 具備對國際政治經濟學理論之基本認知與詮釋東南亞政經現象之能力</p>
<p>對應的產業別 Corresponding to Industry</p>	<p>國際事務產業、文化創意產業</p>
<p>產業對應的知能 Knowledge Corresponding to Industry</p>	<p>國際事務產業 183 國際事務訊息吸收與分析能力 文化創意產業 38 文字編輯能力 250 多國語言與多元文化分析能力</p>
<p>對應的升學領域 Corresponding Grade Promotion Area</p>	<p>區域研究 政治 外交</p>
<p>對應升學領域的知能 Knowledge of Corresponding Grade Promotion Territory</p>	<p>11 對國際經貿、政治、法律及國際關係情勢的掌握 16 國際觀</p>

\*寫法可參考校務系統課程地圖課程知能檢核表第四張頁籤「系培育目標、能力指標與課程搭配表」。